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Zápisnica z  konferencie SZOŠ, konanej 21. 4. 2024: on-line konferencia 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1) Otvorenie  

2) Schválenie programu a voľba pracovného predsedníctva 

3) Výročná správa SZOŠ a účtovná závierka za rok 2023 

4) Správa kontrolóra SZOŠ za rok 2023 

5) Schválenie rozpočtu SZOŠ na r. 2024 

6) Úprava Mapového poriadku SZOŠ 

7) Úprava odvodu z pretekov 

8) Poistenie zodpovednosti SZOŠ pri organizovaní súťaží 

9) Diskusia 

10) Záver 

 

Bod 1: Otvorenie 

Delegátov privítal predseda SZOŠ Andrej Patráš. Delegátom objasnil spôsob hlasovania pri 

on-line rokovaní. 

 

Bod 2: Schválenie programu a voľba pracovného predsedníctva  

Informáciu o účasti predniesol Emil Kukurugya. Pozvaných bolo 32 delegátov, prítomných 

pri začiatku rokovania bolo 22, konferencia je uznášaniaschopná.  

Martin Václavík predniesol návrh programu. K návrhu neboli pripomienky a konferencia ho 

schválila počtom 22 hlasov.  

Ďalej predniesol návrh na zloženie pracovného predsedníctva – Martin Václavík 

(predsedajúci), zapisovateľ – Emil Kukurugya, overovateľ zápisnice – Judita Sádecká, 

skrutátor – Emil Kukurugya. Konferencia tieto návrhy schválila počtom 22 hlasov.  

 

Bod 3:  Výročná správa SZOŠ a účtovná závierka za rok 2023         

Správu, ktorá bola v termíne predložená písomne, predniesol predseda SZOŠ Andrej Patráš. V 

priebehu roka 2023 prebehli dve konferencie SZOŠ, pričom jedna bola on-line a druhá riadna. 

Na jesennej konferencii prebehli voľby do orgánov SZOŠ s výnimkou revíznej komisie. 

K zmene došlo v Komisii rozhodcov, kde bol za podpredsedu zvolený Martin Jonáš. 

V priebehu roka 2023 bol aktualizovaný prestupový poriadok SZOŠ hlavne z dôvodu 

hosťovania v súťažiach štafiet. Okrem toho príslušné sekcie orientačných športov riešili 

pripravované zmeny v pravidlách orientačného behu.  Sekcia OB vykonala kompletnú revíziu 

Pravidiel OB, zlúčila pôvodný Súťažný poriadok a Pravidlá OB do jedného dokumentu, ktorý 

je platný od r. 2023. Prvý krát po mnohých rokoch bol vyhodnotený rebríček štafiet, keďže sa 

v r. 2023 podarilo zorganizovať troje pretekov štafiet. 
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Ďalej rozobral výborné výsledky, ktoré dosiahli zástupcovia SZOŠ najmä v oblasti presnej 

orientácie na majstrovstvách sveta v Českej republike, kde v disciplíne Temp O  Šimon Mižúr 

skončil na 5. mieste a Pavol Bukovac v disciplíne Pre O na  8. mieste. Najlepší výsledok však 

dosiahla štafeta v zložení Pavol Bukovac, Dušan Furucz a Šimon Mižúr, ktorá skončila na 4. 

mieste. Veľmi pekný výsledok v orientačnom behu dosiahol aj Filip Jančík, ktorý obsadil 2. 

miesto v šprinte na Majstrovstvách Európy dorastu a 15. miesto na Majstrovstvách sveta 

juniorov. Na majstrovstvách sveta dospelých vo Švajčiarsku dosiahla najvýraznejšie výsledky 

Tereza Šmelíková, ktorá skončila v kategórii žien na krátkej trati na 21. mieste  a na klasickej 

trati  na 17. mieste. 

Hlavnou snahou SZOŠ je podporiť prácu s mládežou a nájsť dodatočné zdroje financovania 

na zabezpečenie trénerov a rozvoj krúžkov na školách. Naďalej pokračuje spolupráca so 

SOŠV a SAUŠ. 

Môžeme konštatovať, že nám pomaly stúpa počet registrovaných členov zväzu a v rámci nich 

hlavne členstvo v mládežníckych kategóriách. Ku koncu minulého roka sme evidovali 

v  SZOŠ  celkom 21 právnych subjektov s  831 registrovanými členmi, z ktorých 194  bolo  

aktívnych členov. 

Najvýznamnejším podujatím v histórii pretekov organizovaných na území SR v orientačnom 

behu boli WMOC 2023 v Košiciach. Celkovo sa WMOC a sprievodného podujatia zúčastnilo 

3132 pretekárov zo 43 krajín. Veľká vďaka patrí Jozefovi Pollákovi, tímu TKE, KOB Kysak, 

ako aj Štefanovi Májovi, Martinovi Václavíkovi, ktorí boli v celom období príprav aktívni 

a zastrešovali organizáciu podujatia. Vďaka patrí aj všetkým dobrovoľníkom, bez ktorých by 

sa takéto veľké podujatie nedalo zorganizovať. 

Ján Mižúr doplnil informáciu o hospodárení a účtovnej závierke roku 2023 v SZOŠ, ktorá je 

súčasťou správy. Daňové priznanie bolo podané v termíne a účtovná závierka zverejnená 

v registri. Elektronické podávanie daňového priznania a účtovnej závierky zabezpečuje pre 

SZOŠ firma Monarex, ktorá je partnerom SZOŠ. Hospodárenie bolo dobré, pričom Zväz 

vykázal prebytok v hospodárení vo výške 5769,56 EUR, ktorý navrhuje preniesť do roku 

2024. Na začiatku roka 2024 bol z prebytku v hospodárení PUŠ z roku 2023 nakúpený 

materiál pre podporu krúžkov orientačného behu na školách a doplnenie materiálu pre oblasť 

Stred. 

Konferencia schválila správu počtom 21 hlasov, jeden delegát sa zdržal hlasovania. 

 

Bod 4:    Správa kontrolóra SZOŠ za rok 2023 

Správu, ktorá bola predložená písomne, predniesol kontrolór zväzu Rastislav Oľhava. Správa 

zahŕňa obdobie od apríla 2023 (predloženie poslednej správy) do apríla 2024. Správa 

konštatuje, že v priebehu hodnoteného obdobia neboli zistené žiadne problémy. Kontrolór 

pozitívne ohodnotil vysokú transparentnosť a spôsob komunikácie SZOŠ a jeho 

Predsedníctva. 

Konferencia schválila správu počtom 22 hlasov. 

 

Bod 5:     Schválenie rozpočtu SZOŠ na r. 2024 
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Návrh rozpočtu, ktorý bol v termíne predložený písomne, uviedol Andrej Patráš. Pripomenul, 

že zväz musí použiť príspevok uznanému športu zo štátneho rozpočtu (plán 57 729 EUR) 

v súlade s pravidlami Zákona o športe. Tento príspevok je v tomto roku o niekoľko percent 

nižší, ako v minulom roku. Z novovytvoreného Ministerstva cestovného ruchu a športu je 

prísľub ohľadom približne 20% navýšenia PUŠ v priebehu roku 2024. Spomenul hlavné 

výdavkové položky, pričom poukázal na to, že na prevádzku je v tomto roku možné použiť 

len 15% z príspevku, čo v plnej miere nepokrýva náklady na chod sekretariátu SZOŠ. 

Prevažná časť štátneho príspevku je určená pre potreby reprezentácií a rozvoju 

dorasteneckého a juniorského športu.  

Ján Mižúr doplnil technickú pripomienku k formulácii v návrhu rozpočtu, kde na vrhol 

nahradiť text  „Prenos odvodu do r.2025“ textom „Viazanie rozpočtu na rok 2024 vo výške 

3000 Eur“.  

Judita Sádecká sa zaujímala, akým spôsobom bol využitý mimoriadny odvod z WMOC 2023, 

na čo jej Andrej Patráš odpovedal, že tento odvod bol presunutý na použitie v roku 2024. 

Konferencia schválila správu počtom 21 hlasov, jeden delegát sa zdržal hlasovania. 

 

Bod 6:  Úprava Mapového poriadku SZOŠ 

Radoslav Jonáš zoznámil delegátov so zmenami v Mapovom poriadku, ktoré sa týkajú hlavne 

úpravy pojmov, ako aj technických opatrení ohľadom archivácie máp vyplývajúcich 

z aktuálnej situácie. Zároveň poďakoval za veľmi dobrú prácu v tejto oblasti Mapovej 

komisii. 

Konferencia schválila nové znenie Mapového poriadku počtom 22 hlasov. 

 

Bod 7:  Úprava odvodu z pretekov 

Andrej Patráš predstavil delegátom návrh úpravy odvodu z pretekov. Hlavnou zmenou je 

zvýšenie odvodu z pretekov o 1 Euro na 2 Eurá za každého pretekára vo výsledkovej listine,  

za ktorého bolo uhradené štartovné. K zmene dochádza aj vo využití odvodu, kde 50 % 

zostáva podľa pôvodného dokumentu a 50% sa použije prioritne na podporu trénerov SZOŠ. 

Radoslav Jonáš doplnil informáciu o solidárny aspekt odvodu, kde je časť odvodu určená na 

využitie sekciám orientačnej cyklistiky, lyžiarskemu orientačnému behu a presnej orientácii. 

Miroslav Lago poukázal na problém v orientačnej cyklistike, kde sa majstrovské preteky robia 

spravidla raz za dva roky a je problematické tieto financie vyčerpať. Andrej Patráš odpovedal, 

že nevidí problém, aby sekcia čerpala financie aj v roku, keď organizuje preteky a je len 

technická otázka, na aký účel budú tieto prostriedky čerpané. 

Lukáš Poláček predniesol a zdôvodnil návrh, aby bol odvod rozdelený na detské a 

mládežnícke kategórie vo výške 1,50 Eur a dospelácke kategórie vo výške 2,50 Eur.   

Peter Vandlíček k uvedenej problematike uviedol, že nesúhlasí so zvýšením odvodu, lebo to 

automaticky spôsobí aj zvýšenie štartovného. Rovnako nesúhlasí s použitím odvodu, lebo 

rovnaké náklady na rozvoj, mládež a trénerov majú aj jednotlivé kluby. Poukázal aj na to, že 

hlavne pre väčšie kluby s veľkým počtom mládeže to bude neprimeraná finančná záťaž. 
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Ján Mižúr objasnil problematiku financovania zväzu zo štátneho rozpočtu. Z dôvodu, že 

v súčasnej dobe je financovanie zväzu zo štátneho rozpočtu veľmi nízke a z toho dôvodu 

musíme hľadať vlastné zdroje na zabezpečenie fungovania zväzu. Jedným z takýchto zdrojov 

by mohlo byť aj zvýšenie štartovného pre neregistrovaných pretekárov, ktorých chodí na 

preteky pomerne veľké množstvo. Ďalším spôsobom by mohlo byť dobrovoľné sponzorstvo 

zväzu zo strany členov zväzu. 

Jozef Wallner podporil návrh na zvýšenie odvodu a poukázal na to, že v poslednom období 

došlo k výraznému zníženiu príspevku štátu pre SZOŠ. Poukázal na to, že problematika 

reprezentačných trénerov v Čechách je riešená úplne iným spôsobom, kde sú platení zo 

štátneho rozpočtu s približným príjmom 1500 Eur mesačne. Navrhol, aby sa odvod odvádzal 

aj z oblastných pretekov. 

Igor Patráš doplnil, že tvrdenie, že veľké kluby majú z odvodu neprimeranú záťaž nie je úplne 

pravdivé, pretože práve veľké kluby benefitujú z príspevkov zväzu na reprezentáciu a mládež 

najviac, pričom uviedol aj konkrétne sumy za uplynulý rok. 

Jozef Pollák uviedol, že rozumie argumentom Petra Vandlíčka ohľadom zlej ekonomickej 

situácie klubov, ale na druhej strane si myslí, že mierne zvýšenie štartovného je prijateľné 

a zvýšenie odvodu podporí. 

Peter Vandlíček ešte doplnil, že ciele na využitie odvodu by mali byť konkrétnejšie, napríklad 

by sa z toho mal zaplatiť profesionálny tréner reprezentácie. 

Andrej Patráš upresnil, akým spôsobom je v súčasnej dobe využitý odvod z pretekov, pričom 

poukázal na to, že odvod ani zďaleka nepokrýva náklady na činnosť trénerov, chod 

orientačných krúžkov a podobne. V súčasnej dobe, aj po zvýšení odvodu, nebude možné 

financovať profesionálneho trénera. Je najvyšší čas pristúpiť k zvýšeniu štartovného, ktoré by 

malo byť relevantné úsiliu, ktoré stojí pripraviť preteky. Iné druhy športu majú už v súčasnej 

dobe podstatne vyššie štartovné. 

Radoslav Jonáš uviedol, akým spôsobom sa darí napĺňať stratégiu rozvoja a spomenul vznik 

dvoch nových klubov, ktoré nemajú zatiaľ veľkú členskú základňu, ale venujú sa práve 

deťom. Zvýšenie štartovného je interná záležitosť klubov a zväz môže dávať v tejto oblasti 

iba odporúčania. 

Peter Krnáč poukázal na to, že odvod sa odvádza aj z verejných pretekov, ktoré sa organizujú 

spolu s majstrovskými a rebríčkovými pretekmi, čo z jeho pohľadu nie je správne. 

Radoslav Jonáš upresnil, že odvod sa odvádza za preteky, ktoré sú zaradené do kalendára ako 

majstrovské a rebríčkové preteky a odvádza sa za všetkých pretekárov, za ktorých vybral 

organizátor štartovné. 

Konferencia schválila zvýšenie odvodu z pretekov o 1 Euro na 2 Eurá za každého pretekára 

vo výsledkovej listine,  za ktorého bolo uhradené štartovné, počtom 15 hlasov, 3 boli proti a 4 

sa zdržali hlasovania. 

 

Bod 8:  Poistenie zodpovednosti SZOŠ pri organizovaní súťaží 

Judita Sádecká spomenula históriu poistenia vo zväze, kde bola povinnosť uzavretia tejto 

poistky požadovaná zo strany IOF pri organizovaní WMOC v roku 2023. V súčasnej dobe je 
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otázka, či potrebujeme takto poistenie pri organizovaní pretekov. Najväčším rizikom je 

požiar. Jediná poisťovňa, ktorá bola ochotná takéto riziko akceptovať, bola poisťovňa Uniqa. 

Poistenie by malo pokrývať škody, ktoré by mohli vzniknúť na budovách, lesných porastoch 

a podobne. Konzultáciami s predsedami klubov bolo zistené, že väčšina by bola za uzavretie 

takéhoto poistenia, tri kluby boli proti. 

Peter Vandlíček pripomenul, že je zbytočné o tomto rokovať, lebo v stanovách nič podobné 

nemáme a nie je možné vynútiť od klubu, ktorý s daným poistením nesúhlasí, aby sa na ňom 

finančne podieľal. 

Martin Václavík upresnil, že hlasovanie bude o uznesení, že konferencia poveruje 

Predsedníctvo SZOŠ rokovať prostredníctvom sekretariátu so štatutárnymi zástupcami klubov 

o poistení zodpovednosti za škodu a podľa zisteného záujmu, alebo nezáujmu oboznámiť 

kluby s ďalším postupom. 

Jozef Wallner poukázal na to, že formulácia krytých rizík zo strany poisťovne je veľmi vágna 

a nie je zrejmé, čo vlastne obsahuje. 

Konferencia schválila navrhnuté uznesenie o poistení za škodu s termínom realizácie do 

30.6.2024 počtom 21 hlasov (zníženie počtu delegátov). 

 

Bod 9:  Diskusia 

Radoslav Jonáš informoval o aktuálnom návrhu, aby sa u veteránskych kategórií nedávali 

diplomy. Martin Václavík uviedol, že v minulosti už sa o takomto návrhu rokovalo a bolo to 

schválené.   

Judita Sádecká požiadala opätovne predstaviteľov klubov o nahlásenie záujemcov 

o vzdelávanie sa v rámci pripravovaného projektu SZOŠ. Zatiaľ sa jej prihlásili dva kluby. 

Radoslav Jonáš potvrdil, že aj ŠK Sandberg má tiež o takúto aktivitu záujem. 

Vzhľadom k tomu, že sa do diskusie nikto ďalší neprihlásil, konferencia diskusiu ukončila 

(počtom 21 hlasov). 

 

Bod 10: Záver 

Rokovanie konferencie uzavrel predseda SZOŠ Andrej Patráš. Poďakoval všetkým za aktívnu 

účasť a za prácu vo zväze.  

 
Zapísal:  Emil Kukurugya, v.r.     Overil:  Judita Sádecká, v.r. 


